

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 758b06

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60 - Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press

46 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom



"Corruption undermines the very foundations of democracy"

Strasbourg, 06.12.2006 – "When public officials, politicians or members of the judiciary engage in sleaze and blatant disrespect of the common good, the very foundations of democracy are at stake," said Council of Europe Secretary General Terry Davis when addressing today the 31st plenary session of the Group of States against Corruption (GRECO).

A few days before the International Day against Corruption, the Secretary General supported the GRECO initiatives to reduce the immunities enjoyed by certain categories of holders of public office and/or elected representatives. "Bringing Ministers, Members of Parliament and high-level public officials to justice for illicit enrichment and other corrupt dealings as seen in some of our member states will strengthen the trust of citizens in democratic institutions and the rule of law."

GRECO has set high standards for monitoring the anti-corruption efforts of the vast majority of the Council of Europe's member states. It should further expand its activities and reinforce its cooperation with the United Nations and the OECD," said Mr Davis.

On 1st February 2007, GRECO will welcome the Russian Federation as its 44th member. GRECO's upcoming activities will focus on the funding of political parties.

The full text of the Secretary General's speech is available at www.coe.int.

For more information on GRECO, see www.coe.int/GRECO.

« La corruption met en jeu les fondements mêmes de la démocratie »

Strasbourg, 06.12.2006 – « Quand des fonctionnaires, des hommes politiques ou des membres de la magistrature se livrent à des malversations et à des abus de biens sociaux, ce sont les fondements mêmes de la démocratie qui sont en jeu », a déclaré Terry Davis, Secrétaire Général du Conseil de l'Europe, en s'adressant aujourd'hui à la 31^{ème} réunion plénière du Groupe d'Etats contre la Corruption (GRECO).

A quelques jours de la Journée Internationale contre la Corruption, le Secrétaire Général a soutenu les initiatives du GRECO visant à limiter l'immunité dont bénéficient certaines catégories de responsables publics et/ou de représentants élus. « Traduire en justice les ministres, les députés et les hauts responsables pour enrichissement illicite et autres actes de corruption, comme on l'a vu dans certains de nos Etats membres, ne peut que renforcer la confiance des citoyens dans les institutions démocratiques et l'Etat de droit. »

Le GRECO a établi des normes élevées pour le suivi des mesures anti-corruption dans une vaste majorité des Etats membres du Conseil de l'Europe. Il devrait continuer à développer ses activités et renforcer sa coopération avec les Nations Unies et l'OCDE », a souligné M. Davis.

Le GRECO accueillera, le 1^{er} février 2007, son 44^{ème} Etat membre, la Fédération de Russie. Les travaux futurs du GRECO porteront sur le financement des partis politiques.

Le discours du Secrétaire Général est disponible dans son intégralité sur www.coe.int.

Pour plus d'informations sur le GRECO, voir www.coe.int/GRECO.

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 46 member states.